
Fiedler: Alkohol zpûsobuje spoustu tragédlí, fesi se vsak pouze tabák

Poslanec z Hrádku by volil mírnéjsí formu zákona
REGION Na je jich  postoj 
k protikuráckém u zákonu  
jsm e se zeptali dvou poslancú , 
kterí v parlam entu zastu p ují 
zájm y lid í naseho regionu.

Nékolik otázek jsme poslali Karlu 
Fiedlerovi (BPP) z Hrádku a Pavle Gola- 
sowské (KDU-CSL) zTrince. Odpovédél 
na né váak do uzávérkylistujen Fiedler.

» Byl jste strlktné pro znénf zákona, 
v jaké podobé ho vláda schválila, nebo 
byste sám za sebe volll mírnéjií formu? 
Pokud ano, Jakou?

Tentó zákon ve verzi schválené vládou 
byl poslancüm rozeslán teprve 3. cerv- 
na. Má 218 stran. Nemél jsem dosud 
moznost podrobné se seznámit s jeho 
znéním, budu tedy vycházet z mediálné 
prezentovanych informací. Jde o verej- 
ností velmi bedlivé sledovanou zálezitost 
a názory obcanú stejné jako rüznych od- 
borníkú na ni jsou velmi protichüdné.

Jaké stanovisko nakonec za- 
ujmu, bude zálezet na tom, 
jakou finální podobu nako
nec návrh pn projednávání 
ve Snémovné získá. Ta müze 
i nemusí byt rozdílná od vlá
dou schválené verze. Jsem 
celozivotní nekurák. Pres 
mûj prvotní postoj podpofit 
úplny zákaz kourení v re- 
stauracích nyní, po vyslechnutí ruznych 
argumentü a jejich zvázení, váhám. Volil 
bych asi míméjSí formu, minimálné v za- 
vádéní míry restrikce. Treba takovou, ze 
restauracní zafízení by si sama zvolila, 
zda budou striktné nekurácká, nebo celá 
kurácká. Tedy zádné „hybridy“ s éasto- 
krát problematicky a nefunkcné oddéle- 
nymi prostory.

» Vidíte tedy potfebu zachovat lldem 
právo volby?

Jsou provozovatelé, ktefí fíkají, ze 
po zavedení zákazu kourení jim trzby

stouply. A jsou jiní, kteñ rí- 
kají, ze by to pro né bylo lik- 
vidacní. Jisté to velmi závisí 
od polohy, kde se nachází, 
a struktury okolí - tedy ná- 
vátévníkü. Právo volby by 
mél mit jak majitel-provo- 
zovatel, ktery okolnosti do- 
káze posoudit nejlépe, a ne 
úrednické (zákonné) nafí- 

zení. A stejné tak právo volby by mély 
mit oba druhy návátévníkú, tedy kurá- 
kû i nekufákú. Vyhodnocení dopadú ta- 
kové varianty a prípadny návrh dalsího 
kroku po néjakém éase pak pokládám 
za nejrozumnéjSí zpüsob reáení. Setkal 
jsem se také s názorem, nebo spíSe ar
gumenten!, a vúbec ne neopodstatné- 
nym, ze alkohol zpúsobil mnohem vice 
lidskych tragédií a utrpení, casto i zabí- 
jí, a feáí se pouze tabák.

» Uí delil dobu majitelé vesnickych 
hospudek bojují o prezltí. Hostil chodl

ífm dál t(m méné, protote plvo Je drahé. 
Ted1 podle slov majitelú ubude i téch 
málo zákazníkú, ktefí si priili do hos- 
pody u plva zakouHt. Lidé si budují po- 
sezení v garázích, v lété na zahradách. 
Jak se díváte na tentó problém?

Plné chápu provozovatele nejen ma- 
lych hospod, ale i velkych restaurací, 
bojujících dnes o prezití. RozSírit jiz tak 
poéetné rady nezaméstnanych a pñ- 
jemcú dávek nepotrebujeme. Nicméné 
trend, ktery mám potvrzeny z jednání 
s manazery a zástupci Svazu pivovarü 
a sladoven, o odklonu konzumace piva 
v restauracích ke konzumaci domácí, 
je jiz z vice düvodü asi tézce zvratitelny.

» Nemáte pocit, te s neustálym ome- 
zováním a zákazy (poslední dobou se 
sypou z parlamentu jeden za druhym) 
se zaélná vytrácet o na vybojovaná 
svoboda?

Nekurák neomezuje a neohrozuje 
kufáka nikdy a nikde. Kurák nekuráka

kdykoliv si zapálí v jeho pntomnosti. 
Váichni známe kuráky ohleduplné, ale 
i zcela bezohledné. Mnoho lidí müze 
(správné) namítnout, ze stejnym, ne-li 
vétSím ohrozením jsou prúmyslová 
znecisténí ovzdusí, polétavy prach 
a jiné, coz obzvlásté v nasem regionu 
je aktuální, naátéstí váak presto nepatn 
k nejhorsím. Ano, je to uréité omezení 
svobody. Ale pfece jen si myslím, ze ta 
vybojovaná svoboda je ponékud jiné 
povahy.

Ke slozitym problémüm neexistují 
jednoduchá reáení. Na jednu stranu 
stát „bojuje“ s kourením, na druhou 
rád vybírá z kazdé krabicky cigaret 
primo obrovsky podíl z ceny na daních. 
A délaly a délají to váechny vlády, ai byly 
jakéhokoliv slození. A dalsí zdrazení 
cigaret je ji¿ na obzoru. Je spravedlivé 
fíct, ze ho nenavrhuje tato vláda, aleje 
ktomu nucena opatreními z Bruselu.
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